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NIEUWSBRIEF, 10E JAARGANG, NR. 5 
Van het bestuur In de afgelopen weken hebben fractie en steunfractie heel wat uren gebruikt voor de 
voorbereiding van de raadsbespreking op 10 november van de Programmabegroting 2012. Een compleet 
boekwerk is door hen bestudeerd. Voorstellen ter verbetering zijn geformuleerd en de fractie heeft aan het 
college veel vragen gesteld. Hieronder kunt u het lezen in de ‘Algemene Beschouwingen’.  
Voor de nabeschouwingen verwijzen wij u naar onze website www.ouderkerk.christenunie.nl  
Het bestuur wil hierbij de (steun)fractie bedanken voor het vele verrichtte werk van de afgelopen periode. 
Zij deden dit opnieuw met enthousiasme en gedrevenheid. We wensen hen gezondheid, inspiratie en Gods 
zegen toe voor de periode die nog mag komen. 
 
Evenwichtigheid en rechtvaardigheid 
 
Geachte voorzitter, College, griffier, collega raadsleden, dames en heren, 
 
Inleiding 
“2012 wordt het jaar van de waarheid”. Deze voorspelling hebben we de afgelopen maanden vaak 
gehoord. Een voorspelling met betrekking op het financiële vlak. Financieel zullen het zware jaren worden. 
Het mag dan ook geen verrassing zijn dat de Algemene Beschouwing van de ChristenUnie op de begroting 
2012 zich voornamelijk op de financiën en de voorgestelde bezuinigingen zal richten.  
 
Minister De Jager sprak bij het aanbieden van de begroting 2012 over stormen en donkere wolken die zich 
boven ons land samenpakken. Van groot belang is het dan ook om er voor te zorgen dat die wolken niet 
het zicht wegnemen. Zicht op visie, zicht op wat écht belangrijk is. Financieel reiken de bomen niet meer 
tot in de hemel. En dat is niet altijd verkeerd. Een wijs man sprak enkele duizenden jaren geleden al “voor 
alles wat gebeurt is er een uur, een tijd voor alles wat er is onder de hemel”. (Prediker 3:1) Een nieuwe, 
andere tijd is aangebroken. Dat zorgt er ook voor dat er nieuwe, andere keuzes gemaakt moeten worden. 
Voor de ChristenUnie is het belangrijk dat visie op mens en samenleving leidend is in het maken van 
keuzes. Juist nu is het van belang dat bij onze keuzes de kwetsbaren, gezinnen, jeugd en milieu zoveel 
mogelijk uit de wind worden gehouden. Feit blijft dat iedereen de gevolgen zal merken van een financieel 
beleid waarbij de broekriem moet worden aangehaald. Voor de ChristenUnie ligt de kracht bij de 
samenleving. Dat betekent een minder grote overheid en meer ruimte voor het maatschappelijk draagvlak, 
meer samen werken en zelf verantwoordelijkheid nemen! De begroting voor 2012 zullen wij dan ook door 
deze bril bekijken en beoordelen.  
 
Onze waardering spreken wij uit voor de werkwijze- en werklust die dit College het afgelopen jaar heeft 
getoond. Ondanks het feit dat een wethouder dit College heeft verlaten en haar uren niet volledig zijn 
overgenomen door de twee wethouders, hebben de inwoners van Ouderkerk hiervan geen negatieve 
gevolgen ondervonden. Onze waardering gaat uit naar onze burgemeester en de wethouders Boere en 
Segers, griffier en ambtelijk apparaat. 
 
Ook danken wij het College voor de leesbaarheid van deze programmabegroting, zeker in vergelijking met 
het verleden. Toch missen wij volledige transparantie en consistentie waardoor beoordeling zonder nadere 
toelichting niet altijd mogelijk was.  
 
Financiën, evenwichtigheid en inkomsten verhogen 
Het College kiest voor evenwichtigheid in de bezuinigingen en daarmee dus ook in deze begroting. Een 
uitgangspunt dat wij zeker kunnen onderschrijven! De ChristenUnie is echter van mening dat er niet in alle 
gevallen voor evenwichtigheid is gekozen en er andere keuzes moeten worden gemaakt.  
 
De nijpende financiële situatie met daarbij de plannen van het Rijk, om meer taken bij de gemeente neer te 
leggen tegen minder geld – maken het beeld van een kale kip compleet. De uitdaging ligt nu bij ons om 
onze wettelijke taken – nieuwe en reeds bestaande – goed uit te voeren op een rechtvaardige en 
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evenwichtige manier. Op zo’n manier dat het duidelijk is dat we met elkaar de gevolgen dragen van een 
groot financieel tekort en dit gezamenlijk willen verhelpen. Gezamenlijk de lasten dragen betekent ook 
kijken naar de eigen organisatie. Het College doet hiertoe een poging, maar voor de ChristenUnie te 
weinig. Wij willen dat er meer wordt bezuinigd dan het College voorstelt. Neem daarbij nog het invoeren 
van een projectadministratie en er moet meer efficiëntie te halen zijn. Een nieuwe manier van werken moet 
ook financieel voordeel opleveren. Daarom rekenen wij ook in 2015 met een voordeel van € 50.000 euro, 
dit in tegenstelling tot wat het College aangeeft bij de bezuinigingen.  
 
Het College wil inkomsten verhogen onder andere door een eenmalige forse verhoging van de Onroerend 
Zaakbelasting. De OZB is de enige post waarop de gemeente “winst” kan maken. De ChristenUnie ziet het 
niet als evenwichtig om een extra verhoging van 7% nu in te voeren. Kiezen voor OZB kun je niet, die 
aanslag krijg je gewoon. Kiezen voor een voorziening kun je wél. 
 
De gemeentelijke woonlasten van de gemeente Ouderkerk liggen al aanzienlijk hoger dan het landelijk 
gemiddelde, en door een zodanige verhoging moeten wij onszelf niet ‘uit de markt prijzen’. Daarnaast 
vinden wij deze verhoging niet rechtvaardig. Voor iedereen zal er volgend jaar minder te besteden zijn en 
nemen de kosten – zoals ziektekosten – toe. Ook wordt er verwacht dat er minder mensen werk zullen 
hebben, en dus een uitkering zullen krijgen. Een extra stijging van 7% vinden wij ook in dat licht niet 
gepast.  
 
Onze alternatieve bezuinigingsvoorstellen zal ik na het voorlezen van onze bijdrage overhandigen aan de 
voorzitter. 
 
Bezuinigingen, evenwichtigheid en maatschappelijke ontwikkelingen 
Op het gebied van maatschappelijke ontwikkelingen liggen er grote uitdagingen de komende jaren. Het 
Rijk schuift steeds meer op het bordje van de gemeente. De drie nieuwe extra taken die de gemeenten 
gaan krijgen wordt ook wel de grootste decentralisatieoperatie ooit genoemd. De invoering van deze drie 
extra taken zal een zware wissel trekken op onze gemeente, zeker wanneer daar maar beperkte financiële 
middelen voor beschikbaar worden gesteld. 
 

� Vragen: 
1. Hoe denkt het College de transitie van de jeugdzorg vorm te gaan geven en is daarin ook een plek voor 
het Centrum voor Jeugd en Gezin? 
2. Het College geeft aan dat de wijziging en invoering van de wet ‘Werken naar vermogen’ grote 
consequenties zal hebben voor de gemeentelijke uitvoeringspraktijk. Graag zien wij daarop een toelichting. 
 
Het College geeft aan in de programmabegroting dat een goede leeromgeving voor kinderen een vereiste 
is waarbij taalachterstanden verminderd dienen te worden. Dit kan o.a. door vóór- en vroegschoolse 
educatie. Toch stelt het College voor om te bezuinigen op een peuterspeelzaal. En de subsidie hiervoor 
stop te zetten. Dit lijkt in tegenspraak met het vereiste en de ambities die het college noemt.  
 

� Vraag: 
3. Graag een toelichting waarom er een peuterspeelzaal gesloten moet worden in het licht van de ambities 
van het college. 
 
De ChristenUnie stelt voor niet over te gaan tot sluiting van 1 peuterspeelzaal maar de bezuiniging over  
de 3 peuterspeelzalen te verdelen. Een verhoging van de bijdrage van ouders maakt dit mogelijk. 
 
Het College vraagt zich af of de bijdrage aan de basisbibliotheek Krimpenerwaard wel in verhouding is met 
nut en noodzaak van een bibliotheek in de huidige vorm. Gezien de toenemende kosten is dat een reële 
vraag. Maar dat wil niet zeggen dat er zonder meer gestopt moet worden met een bijdrage aan de 
bibliotheek. De ChristenUnie is altijd voorstander geweest van een basisbibliotheek - en dat zijn wij nog 
steeds - gezien het belang van lezen en ontwikkelen, maar ook het sociale aspect die een bibliotheek 
heeft. Wij stellen dat lezen en voorgelezen worden van belang is voor de algemene ontwikkeling. Veel 
kinderen lenen boeken bij de bibliotheek. Op een woensdagmiddag bezoeken zo’n 80 tot 90 kinderen de 
bibliotheek in bijv. Gouderak. Wij denken ook aan de mogelijkheden van het lenen van luisterboeken voor 
slechtzienden en speciale boeken voor mensen met een taalachterstand. Die mogelijkheid wil de 
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ChristenUnie onze inwoners blijven bieden. Daarnaast zal de koopkracht afnemen en zullen er minder 
boeken zelf gekocht worden. Een bibliotheek is dan een goede uitkomst. 
 
Dat de basisbibliotheek veel geld kost is een feit en dat er gekeken moet worden naar de kosten is 
duidelijk. Met de informatie die we nu hebben is het niet mogelijk een afgewogen oordeel te geven. 
 

� Wij stellen dan ook het volgende voor: 
4. Onderzoek naar de meerwaarde van de basisbibliotheek t.o.v. van de ‘oude situatie’ (denk aan meer 
leden, het gebruik van materiaal voor mensen met dyslexie, computers, ontmoetingsplek, luisterboeken 
voor slechtzienden en ouderen enz.). 
5. Onderzoek te doen naar de mogelijkheden, opbrengsten en kosten van het uitstappen uit de 
basisbibliotheek en weer terug te keren naar het oude systeem. 
 
De uren van de jongerenwerker kunnen gehandhaafd blijven door de introductie van de combinatiefunctie. 
Daar is de ChristenUnie blij mee. De jongerenwerker wordt eveneens ingezet bij de hotspots om jongeren 
te wijzen op de overlast die zij veroorzaken. Dus ook voor de veiligheid en toezicht is de jongerenwerker 
van belang. Echter, momenteel is er weinig zicht op het werk van de jongerenwerker.  
 

� Vragen: 
6. Wij willen een spoedige evaluatie van het werk van de jongerenwerker en de besteding van de uren. 
Wanneer gebeurt dat? 
7. In hoeverre draagt het toewijzen van hotspots meetbaar bij aan de veiligheid of het afnemen van de 
overlast? 
 
Zoals aangegeven hechten wij aan een kleinere overheid en leggen meer verantwoordelijkheid neer bij de 
samenleving. In dat licht kunnen wij instemmen met het stoppen van de subsidie voor de Stichting “het 
Dorpsleven”. Wij stellen wel een andere procedure voor. Dat houdt in dat wij een afbouwregeling 
voorstellen. Een korting op de subsidie per jaar vanaf 2013 zodat deze in 2017 op nul uitkomt. Dat geeft de 
Stichting de gelegenheid om nu al rekening te houden met de financiering en niet gelijk de volledige 
subsidie mist.  
 
De ChristenUnie wil benadrukken niet te pleiten voor een sluiting van het Dorpshuis omdat wij het belang 
daarvan onderkennen. Alleen dient de stichting commercieel te gaan denken en door alternatieve 
geldstromen het Dorpshuis in stand te houden. 
De WMO zal op een budgettair neutrale manier moeten worden uitgevoerd. Althans dat is de bedoeling. 
Nu al zien wij dat dat niet haalbaar is. Ook door de vergrijzing zal de vraag naar zorg steeds meer 
toenemen en de gelden voor de WMO meer worden aangesproken. 
Het College spreekt over een taakstelling die gezocht moet worden binnen het verstrekkingenbeleid. 
 

� Vragen: 
8. Is het reëel om reductie van de kosten alleen via het verstrekkingenbeleid in de hand te houden of 
moeten er andere maatregelen getroffen worden? 
9. Het College geeft aan dat de gemeente geconfronteerd wordt met forse toenemende kosten op het 
gebied van de WMO. In de eerste begrotingswijziging is de toename te zien voor 2012 en 2013,  
voor 2014 en 2015 een afname. Hoe is het College tot deze bedragen gekomen? 
 
De plannen voor de nieuwbouw van de Koningin Wilhelminaschool zijn vorig jaar om financiële redenen 
een jaar doorgeschoven.  
 

� Vraag: 
10. Kan het College bevestigen dat er van uitstel geen afstel komt en de plannen voortvarend worden 
opgepakt? 
 
Financiële ontwikkelingen ruimtelijk en economisch 
Het voorstel om het Voetveer Ouderkerk – Nieuwerkerk te privatiseren is niet nieuw. Dit traject loopt al heel 
wat jaren. Tot op heden is het niet gelukt om privatisering te realiseren. Het contract loopt volgend jaar af. 
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� Vraag: 
11. In hoeverre is het realistisch om er nu wel van uit te gaan dat privatisering haalbaar is? 
 
Wij blijven benadrukken dat de aanleg van het bedrijventerrein Veerstalblok belangrijk is. Wij vragen het 
College nadrukkelijk zich hard te blijven maken bij Provincie voor realisatie van dit bedrijventerrein.  
 
In de Programmabegroting wordt herziening van het vernieuwend ondernemerschap genoemd. De 
Regeling van Vernieuwend Ondernemen zal verruimd worden. Dat juicht de ChristenUnie van harte toe. 
Economische ontwikkelingen blijven van belang voor de leefbaarheid. Wij dringen erop aan om in het 
kader van Vernieuwend Ondernemen een ruimhartige en pro-actieve houding aan te (blijven) meten en 
mee te denken met de aanvragers. Denken in kansen en niet in onmogelijkheden. 
 
De financiële ontwikkelingen ten aanzien van het Veenweidepact zijn voor onze inwoners dramatisch te 
noemen. Nog altijd is er geen duidelijkheid over de volgende stappen. Wel duidelijk is dat er een groot 
financieel tekort is, er geen geld is voor natuurbeheer, we te maken hebben met een lappendeken van 
stukken aangekochte grond en er veel onzekerheid heerst over de invulling van het pact. Als gemeente 
lijken wij aan alle kanten gebonden te zijn door Provincie en Rijk. Dat mag ons echter niet van onze 
verantwoordelijkheden als gemeente ontslaan.  
 
Een stap die we kunnen zetten is de begrenzing bespreekbaar maken bij Provincie. Wij dienen daarom 
een motie in om het College aan te sporen te spreken met Provincie over de begrenzing en te 
onderzoeken welke consequenties een mogelijk andere begrenzing met zich meebrengt. 
 
Verheugd zijn wij met het feit dat het in de planning van het College zit om een extra spitsbus bij 
Connexxion aan de orde te stellen. En vooral dat dat dit jaar is terug te vinden in de Programma Begroting. 
Nog meer verheugd zijn wij met het feit dat de spitsbus met ingang van 1 december a.s. terug komt.  
Wij zullen een amendement in dienen – wederom – maar nu om een tekst m.b.t. het openbaar vervoer  
er uit te halen. 
 
Tot slot nog enkele woorden over de samenwerking en herindeling van de gemeenten van de K5.  
De herindeling houdt de gemoederen al zeer lange tijd bezig. Nog steeds is er geen enkele zekerheid  
over de toekomst. Het balletje wordt telkens heen en weer geschoven, waardoor wij ons ondertussen de 
speelbal voelen van Provincie en Rijk. Tijd doet in dit geval niet veel goeds. Standpunten uit de K5 met 
betrekking tot herindeling verharden zich en het lijkt alsof de samenwerking weerbarstiger wordt. De 
ChristenUnie is er altijd een voorstander van geweest om de samenwerking te intensiveren en in 2012 - na 
de evaluatie - als K5 een besluit te nemen. Wij pleiten ervoor om binnen eigen gelederen niet te verharden, 
maar veelal toenadering en samenwerking te blijven zoeken. Gezien de grote opgaven waarvoor we 
gesteld zijn zullen gemeenten elkaar steeds meer nodig hebben. Of dat nu als zelfstandige gemeente,  
K5 of K6 zal zijn. Deze onzekere situatie mag ons niet afleiden van wat nú belangrijk is: de goede keuzes 
maken voor onze inwoners en de samenwerking zoeken waar dat kan.  
 
Slot 
Ik ga afronden. Veel ontwikkelingen komen op ons af. Ontwikkelingen op allerlei terreinen. Maar veelal op 
het sociale en maatschappelijke vlak. Daarmee is veel geld, veel kapitaal gemoeid. Naast geld hebben we 
ook Human Capital, menselijk kapitaal. Dat zit in ons allemaal. De ChristenUnie ziet dat als het meest 
waardevolle kapitaal. Als mensen kunnen we ons sterk maken voor onze omgeving, voor onze naaste, en 
zo samen sterk staan. We zullen meer van elkaar moeten gaan verwachten, elkaar hulp vragen en geven. 
Dat is misschien wel een positief bijverschijnsel van de financiële moeiten waar we nu mee te maken 
hebben. Een overheid speelt daar een belangrijke rol in. In het oude testament lezen we van de koning die 
zorgt. In psalm 72 staat (NBV) “Hij – de koning – zal bevrijden wie arm is en om hulp roept, wie zwak is en 
geen helper heeft. Hij ontfermt zich over weerlozen en armen, wie arm is, redt hij het leven”. Als gemeente 
hebben we de taak om ons te ontfermen over wie niet staande kan blijven uit zichzelf of met hulp uit de 
omgeving. Niet eenvoudig. Daarom wensen wij het College en collega raadsleden Gods zegen toe. 
 
Ouderkerk, 10 november 2011 –  
ChristenUnie Fractie Ouderkerk, Arie Burger, Arjan Halma, Elisabeth van Zijl 


